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A fost finalizată evaluarea
miniştrilor. Urmează remanierea?

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că
a făcut evaluarea miniştrilor şi urmează să o
prezinte în Comitetul Executiv al PSD, pentru care
nu s-a stabilit încă data la care va fi convocat.
„Urmeaază să prezint această evaluare în CEx,
hotărând îmăpreună cu conducerea partidului când
va avea loc acest Comitet Executiv naţional”, a spus
Dăncilă. Ea a precizat că la acest moment nu poate
da nume de miniştri care ar putea fi remaniaţi. „Nu
vă pot da nume. Evaluarea s-a făcut în funcţie de
măsurile din programul de guvernare. Eu prezint
evaluarea, dar trebuie să avem un vot şi din punct
de vedere politic. Va trebui să vedem care este
părerea şi care este susţinerea din partea CEx, deci
eu nu pot să spun acum vor pleca un număr de
atâţia miniştri, vor rămâne atâţia. Va fi o decizie
care se va lua pe evaluarea în funcţie de program şi
susţinere politică. Vom avea o discuţie pe fiecare
minister. Nu am stabilit încă data”, a afirmat
premierul.

Desecretizarea protocoalelor SRI,
decisă în comisii

Comisiile juridică şi de apărare ale Camerei
Deputaţilor au adoptat raport favorabil cu
amendamente la Legea pentru declasificarea
deciziei CSAT 17/2005, una dintre prevederi fiind
desecretizarea tuturor protocoalelor SRI cu
instituţiile statului român. Votul, posibil în plenul de
miercuri. Proiectul de lege, iniţiat de preşedinţii celor
două Camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea şi
Călin Popescu Tăriceanu, pentru declasificarea
hotărârii CSAT 17/2005 privind combaterea
corupţiei a primit raportul de adoptare cu
amendamente în şedinţa de marţi. Au fost 25 de
voturi pentru şi 14 împotrivă. Iniţiativa legislativă
este posibil să fie votată în plenul de miercuri al
Camerei Deputaţilor, for decizional în acest caz.
Printre amendamentele formulate marţi de Mircea
Drăghici şi adoptate de comisiile de specialitate se
numără şi unul care prevede că nu răspund penal
lucrătorii din SRI, precum şi cei din toate instituţiile
emitente care pun la dispoziţia Comisiei de control
SRI documente sau declaraţii care au ca temei
Hotărârea nr.17/2005 a CSAT. Proiectul de lege a
fost depus pe 29 iunie, la Parlament şi a fost
înregistrat în procedură de urgenţă, Senatul votând
în calitate de prim for sesizat, iar Camera
Deputaţilor fiind decizională.

Junker a cerut armistițiu politic 
în România

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că
armistiţiul politic pe timpul preşedinţiei Consiliului
UE a fost cerut de însuşi preşedintele Comisiei
Europene, Jean Claude Juncker. Întrebată despre
armistiţiul propus de Călin Popescu Tăriceanu,
Viorica Dăncilă a declarat: ”Armistiţiul politic a fost
cerut de însuşi preşedintele CE, Jean Claude
Juncker. Eu cred că ar trebui să luăm exemplul
celorlalte state membre, care au arătat că atunci
când deţin preşedinţia Consiliului UE trebuie să fie
consens, trebuie să ai linişte şi să pui pe loc secund
disputele politice, pentru că trebuie să primeze
interesul naţional, trebuie să primeze acest obiectiv
deosebit de important pentru noi. Este un examen
pe care România trebuie să-l dea şi când spun
România nu spun neapărat PSD, ALDE. Cred că
trebuie să ne referim la toată clasa politică şi trebuie
toţi să dăm dovadă de mai multă înţelepciune şi mai
mult interes în ceea ce priveşte România,
obiectivele pe care le are România, şi nu cele care
ţin de interesul personal”. Întrebată dacă Liviu
Dragnea este de acord cu acest armistiţiu, Dăncilă
a răspuns: ”Nu am avut această discuţie cu dl
Dragnea, dar sunt convinsă că dl preşedinte Liviu
Dragnea îşi doreşte consens pe timpul preşedinţiei
pentru că este un om politic cu multă experienţă şi
ştie c ât de important este consensul pe timpul
preşedinţiei”.

Pe scurt. Asfaltări repetate și sistematizări ce durează peste un an

Intersecția de la City Park
Mall, reabilitată de

Cooperativa „Munca-n zadar”
Cooperativa „Munca-n

zadar” a confiscat lucrările
edilitare din Constanța.

Așa se face că, de doi ani încoace,
întâlnim des situații pe care credeam
că numai în poveștile cu Păcală le
întâlnim. De exemplu, se asfaltează
de 7 ori într-o singură zonă, în timp ce
cartiere întregi se scaldă în noroaie
mai rău ca la țară. Sau cazuri în care
se montează borduri și piloni pe
maginea trotuarelor, pentru ca apoi să
fie demontate ca să se asfalteze. Nu
mai merită să menționăm de sensurile
giratorii amenajate la cheremul
patronilor de hypermarketuri sau de
promisiunile nerespectate despre tot
felul de sistematizări. 

n UN AN PENTRU A TERMINA
O LUCRARE... CE MAI 
EFICIENȚĂ! n Cam așa se întâmplă
în cazul intersecției de la City Park
Mall, dintre bulevardul Alexandru
Lăpușneanu și strada Soveja. După
ce, în luna mai a anului trecut,
intersecția respectivă a fost asfaltată
pentru amenajarea unor alveole
menite, în teorie, să îi împiedice fizic
pe șoferi să întoarcă pe linia dublă
continuă, dar să nu le pună dificultăți
pietonilor în a traversa fără riscuri,
acum Primărie ne „surprinde” cu...
onouă rundă de asfaltări. De această
dată, ni se promite din nou că se vor
face modificările promise încă din
vara trecută, adică vor fi mutate
trecerile de pietoni și vor fi montate
semafoare noi. „Se reabilitează una
dintre cele mai importante intersecții
din oraș! Vorbim despre zona City
Park Mall, la intersecția bulevardului
Alexandru Lăpușneanu cu strada
Soveja, unde încep lucrările de
frezare în vederea asfaltării. Traficul
va fi restricționat alternativ pe cate un
sens de mers iar în noaptea de
miercuri spre joi va fi închis total
circulației autoturismelor, pentru
efectuarea lucrărilor de asfaltare.
După turnarea covorului asfaltic,
trecerile de pietoni vor fi mutate spre
exteriorul intersecției, în zona în care
au fost montate noile semafoare. Toți
participanții la trafic sunt rugați să

circule cu atenție în zona în care se
efectuează lucrările”, se arată într-o
postare pe pagina de Facebook a
Primăriei Constanța. Practic,
autoritățile se spun cu zâmbetul pe
buze că se apucă abia acum să facă
ceea ce promiseseră încă de la
jumătatea anului trecut. 

n AU LĂSAT TREABA
NETERMINATĂ... ȘI SE LAUDĂ
CÂND O DUC LA CAPĂT n Amintim
că, în iulie 2017, reprezentanții
autorităților locale tocmai finalizaseră
o serie de lucrări ce sfidează și acum
orice logică. După o rundă de
asfaltări, muncitorii amenajaseră
alveole din centrul străzii Soveja,
respectiv al bulevardului Alexandru
Lăpușneanu, care, în teorie, trebuie
să îi împiedice fizic pe șoferi să
întoarcă pe linia dublă continuă, dar
să nu le pună dificultăți pietonilor în a
traversa fără riscuri. Deși, alveolele ar
trebui să fie înălțate în zona
carosabilă, dar să aibă o porțiune la
nivelul șoselei, în dreptul trecerilor de
pietoni, acestea au fost amenajate
exact invers. Alveola a fost înălțată
exact în zona trecerii de pietoni,
transformând-o într-o zonă
exclusivistă prin care nu pot traversa
cu ușurință persoanele cu dizabilități
sau cei care au cărucioare. În schimb,

amenajarea de la nivelul șoselei este
la câțiva metri de trecerea de pietoni,
adică exact cât să le permită șoferilor
să încalce legea și să întoarcă pe linia
dublă continuă, existând ricul
producerii unei tragedii, cu atât mai
mult cu cât este vorba despre una
dintre cele mai agomerate intersecții
din oraș. La momentul respectiv,
reprezentanții Confrot Urban,
societatea care se ocupă de lucrările
edilitare din oraș, ne-au explicat că
sistematizarea nu era finalizată,
„urmând să fie mutate trecerile de
pietoni în zona în care alveolele sunt
la nivelul șoselei și să fie montate noi
semafoare”. Practic, treaba a fost
lăsată neterminată, cu promisiunea că
restul lucrărilor vor fi realizate „până la
sfârșitul verii”. Ei bine, de atunci a
trecut mai mult de un an și lucrurile au
rămas la fel. Doar norocul a făcut ca
în zonă să nu aibă loc o tragedie de
proporții, căci nervii și înjurăturile
șoferilor și pietonilor care au trecut
prin zonă sunt de necuantificat. Acum,
Primăria se laudă că se apucă de
ceea ce trebuia să facă acum un an,
dar nu înainte de o nouă rundă de
asfaltări. Probabil că, în acest timp,
japonezii construiau de la zero un
oraș mai mare decât Constanța, și nu
se mai lăudau atâta.

Senatorii au respins parteneriatul civil
Senatul a respins, luni, proiectul

legislativ privind parteneriatul civil,
iniţiat de deputatul neafiliat Oana
Bîzgan. Iniţiativa acorda cuplurilor
drepturi juridice şi de creştere
împreună a copiilor unuia dintre
parteneri. Propunerea legislativă
privind parteneriatul civil a fost
respinsă de senatori cu 92 de voturi
„pentru” adoptarea unui raport de
respingere, 11 voturi „împotriva”
adoptării unui raport de respingere şi
o abţinere. Comisia Juridică a
Senatului, a adoptat, pe 23
octombrie, un raport de respingere
pentru proiectul de lege privind
parteneriatul civil, iniţiat de Oana

Bîzgan. „În cadrul UE, în virtutea
principiului subsidiarităţii,
reglementarea formelor de
convieţuire nu ţine de competenţa
exclusivă a UE - fiecare stat membru
este responsabil de asigurarea
cadrului legal necesar protejării vieţii
privae şi familiale a cetăţenilor săi. La
nivelul UE, 22 de ţări, prin
reglementările aduse, oferă
cetăţenilor posiblitatea să-şi
oficializeze relaţia de cuplu fără a fi
obligaţi la căsătorie, aceştia având ca
alternativă parteneriatul civil.
Singurele state membre care nu
asigură niciun fel de protecţie juridică
cuplurilor care trăiesc în uniuni

consensuale sunt România, Bulgaria,
Letonia, Lituania, Polonia şi Slovacia
(potrivit Eurostat - n.r)”, explica Oana
Bîzgan în expunerea de motive a
proiectul depus pe 30 martie la Senat.
Prin iniţiativa legislativă partenerii care
încheie un astfel de acord au dreptul
de a opta pentru „regimul comunităţii
de bunuri”, astfel ambii parteneri
beneficiind de ceea ce dobândesc în
timpul parteneriatului civil. Proiectul
mai propunea abrogarea oricăror alte
prevederi contrare cuprinse în orice
alte acte normative. Senatul e prima
Cameră sesizată pentru acest proiect
de lege, Camera Deputaţilor fiind
decizională.


